

山博行線 Mountain Line & Museum Route

興南客運公司服務電話 Shing Nan Bus Co. Customer Service hotline 06-2636637

左鎮化石園區 Zuojhen Fossil Park	臺南水道博物館 Tainan old waterworks museum	山上區公所 Shanshang District Office	善 化啤酒廠 Shanhua Brewery	南科贊美酒店 L'arc Hotel	善 化轉運站 Shanhua Bus Station	大內區公所 Danei District Office	南瀛天文園區 Tainan Astronomical Education Area
9:30 10:30 11:30 13:00 14:00 15:00 16:30	9:43 10:43 11:43 13:13 14:13 15:13 16:43	9:45 10:45 11:45 13:15 14:15 15:15 16:45	9:53 - 11:53 13:23 - - 16:53	9:54 - 11:54 13:24 - - 16:54	10:00 - 12:00 13:30 - - 17:00	- 10:52 - - 14:22 15:22	- 11:00 - - 14:30 15:30
南瀛天文園區 inan Astronomical Education Area	大內區公所 I Danei District Office	善化轉運站 Shanhua Bus Station	南科贊美酒店 L'arc Hotel	善 化啤酒廠 Shanhua Brewery	山上區公所 Shanshang District Office	臺南水道博物館 Tainan old waterworks museum	左鎮化石園區 Zuojhen Fossil Park
- 11:00 - - 14:30	- 11:08 - - 14:38	10:00 - 12:00 13:30	10:06 - 12:06 13:36	10:07 - 12:07 13:37	10:15 11:15 12:15 13:45 14:45	10:17 11:17 12:17 13:47 14:47	10:30 11:30 12:30 14:00 15:00

17:07

17:06

Please check the latest bus timetable via Taiwan Tourist Shuttle website for the most up-to-date information.

15:45

17:15

② 線上購票「台灣好行官網」

Holiday Route

購票方式 | Ticket Purchase

① 上車購票 Purchase ticket upon boarding

→「購票資訊」→「超值套票」

Purchase on "Taiwan Tourist Shuttle"

website www.taiwantrip.com.tw

→ "Ticket Information" → "Special Ticket Offers"

15:47

17:17

16:00

17:30

愛金卡都可以使用喔

BUS

一日乘車券票價 | Ticket Fare

15:30

全票 Ticket NT\$50 半票 Concession NT\$25

15:38

一日乘車券全票50元、半票25元,當日購票可憑票不限次數搭乘山博行線 ※本路線不適用優惠卡種,一律以全票、半票計算

17:00

1-day Transportation pass is NT\$50 for full fare, and NT\$25 for half fare (unlimited rides of the Mountain Line Museum Route on the day of purchase) *Discount cards are not applicable for this route and will be charged as either full or concession fare.

憑當日乘車購票證明可享下列優惠 Present valid proof of purchase for one-day pass

to enjoy the following benefits on the day

- 1.當日不限次數可免費轉乘綠幹線與橘幹線
- 2.於臺南水道博物館享門票50元優惠價(原價100元) 左鎮化石園區享門票70元優惠價(原價100元)
- 3.於南瀛天文園區可獲得神秘天文文創小禮
- I. Unlimited transfers to the Green Line and Orange Line on the day. 2. NT\$50 discount admission (original price NT\$100) to the Old Waterworks Museum, and NT\$70 discount admission
- to Zuojhen Fossil Park (original price NT\$100) 3. Mystery astronomical souvenir at Tainan Astronomical Education Area.

玩樂攻略 | Strategy Guide

historic waterworks.

○ 植物花園廣場、戲水池,兒童的樂園 Botanical Garden Square, paddling pools, Children's Playground

臺南山上花園水道博物館

過世外的繽紛歡樂,再安靜地閱讀斑駁的水道歷史痕跡。

backdrop to this picturesque location. Set amidst the emer-

- 藝術裝置,漁光島藝術節作品
- Art installation, artworks from Yuguang Island Art Festival ○ 拍照打卡聖地,14座大型快濾筒
- Check-in place with 14 large quick filter cylinders ○ 嘗鮮水道冰沙,觀賞不定期表演與市集
- Try the Watercourse Smoothie and enjoy performances and markets without fixed schedule

山上的秘密景點,藍色大門碉堡 The best kept secret with blue fortified gateway in Shanshang district





臺南市山上區山上里16號 No. 16 Shapehan Si No. 16 Shanshang, Shanshang District, Tainan City

開放時間 | Opening Hours

每日 9:30~17:30,16:30後停止售票。每週二休園。 9:30 ~ 17:30 every day. Last entry at 16:30. Closed on Tuesdays.



票價資訊 | Ticket Information

♥ 博物館區 Museum Area

全票 NT\$100

半票 NT\$50

外縣市民眾、外國遊客 Residents of other counties/cites.

foreigners 設籍臺南市之市民、學生

65歲以上本國國民(憑證入場)

Registered residents of Tainan City, students, or R.O.C. citizens over the age of 65 (provide proof of identity)

設籍臺南市山上區居民、持志工榮譽卡、70歲 以上及6歲以下本國國民及持身心障礙手冊者 及陪同1人(憑證入場)

免費

Registered residents in Shanshang District of Tainan City with IDs, Volunteers with Service Honor Cards, R.O.C. citizens over the age of 70 and under 6 years old, and disabilities with proven booklets, and 1 person allowed for free as a companion

♀ 淨水池區全區免費 Purification Pond Area admission is free

※詳情請上官網查詢



南瀛天文館為臺南市環境教育設施場所。

The Tainan Astronomical Education Area (TAEA) is an environmental education facility in Tainan City. TAEA includes three areas: the astronomical observatory. astronomy exhibition hall, and the planetarium.







開放時間 | Opening Hours

Danei District, Tainan City

週二~週五、週日 9:00~17:00 週六 天文展示館及星象館9:00~17:00、天文觀測館9:00~21:00。

週一休館,但週一為國定假日或補假日則照常開放。 春節期間:除夕休館,大年初一開始照常開放。

20人以上團體,可於參觀10日前網路預約。

09:00 ~ 17:00 on Tue ~ Fri, Sun

On Saturdays Astronomy Exhibition Hall and Planetarium open from 09:00 to 17:00, and the astronomical observatory opens from 09:00 to 21:00.

Closed on Mondays unless it's on national holidays or make-up day. Closed on New Year's Eve and open for the rest of the holidays. Groups of more than 20 people can book online 10 days before



票價資訊 | Ticket Information

在南瀛天文館這晚上

可以看見很多星星哦!

You could see numerous stars at Tainan Astronomical Education Area.

■ 全象館 - 星象劇場 The planetarium

天文展示館星際漫遊:20元

全票(2D 100元/3D 130元),優待票(2D 70元/3D 100元) Full price ticket (2D NT\$100/ 3D NT\$130) Concession ticket (2D NT\$70 / 3D NT\$100)

全票50,優待票40,6歲以下或身高未滿115cm兒童免費憑證入場 Full price ticket NT\$50, Concession ticket NT\$40, free admission for children under the age of 6 or less than 115cm in height and with ID

Space Flight at the astronomical exhibition hall: NT\$20

※詳情請上官網查詢

Please visit the official website for more information.





舍蛻變、擴展為五大館舍。

ngrong Elementary School. It is the only fossil n Taiwan that combines museum and school. It is now an important center of fossil research due to its unique natural history and cultural background. Zuojhen Fossil Park has been expanded from a single building to five buildings.



臺南市左鎮區榮和里61之23號 No.61–23, Ronghe, Zuojhen District, Tainan City 開放時間 | Opening Hours

電話 TEL 06-5732385、06-5731174

周三~周一09:00~17:00 (逢周二及除夕休館) 09:00 ~ 17:00 Wed ~ Mon Closed on Tuesdays and Lunar New Year's Eve 截止入場時間:16:30

Last admission: 16:30 售票時間:週三~週一,08:50~16:00 Ticket Office: 08:50 ~ 16:00, Wed ~ Mon

票價資訊 | Ticket Information

全票 NT\$100 | 一般參觀者適用之。 For general visitors.

持有學生證在學學生、20人以上團體適用之。 半票 NT\$70 Students with recognized student IDs, and groups of over 20.

優惠票 NT\$50 滿65歲以上長者、6歲以上未滿12歲之兒童。 For seniors over the age of 65, children between 6 and 12 years of age.

1.持有設籍於本市左鎮區之身分證明文件。

3.持有身心障礙手冊,其本人與隨同1人。 4.持有縣市政府依志願服務法核發之志工榮譽卡。 5.持有交通部觀光局核發之導遊執業證人員。 1. Zuojhen residents with ID.

2. Children under 6 years of age.

3. Disabilities with proven booklets,

under the Volunteer Service Act

and 1 person allowed for free as a companion. 4. Volunteers with Service Honor Cards issued

by local governments. 5. People with tour guide license issued by the MOTC Tourism Bureau.

※詳情請上官網查詢

Please visit the official website for more information.



美食介紹 Delicious Foods



1. 古積食品 Guji

起初以冷凍宅配為主,現在則多了便當類的食品 可內用或外帶,主食材是自製的香腸或是封肉。

Guji started out in frozen foods for home delivery. It now also offers lunch boxes for either dine-in o take-away. The ingredients are mainly home-made sausages or steam pork belly.



台南市山上區明和里195之6號 No.195-6 Minghe Village, Shanshang Dist., Tainan City

2. 米里 Mini

有各式各樣的茶飲,提供純茶類、特調及季節限定等手搖飲品, **È**系列飲品採用天然茶葉和新鮮牛奶

A variety of teas including classic teas as well as hand-shaken drinks and seasonal beverages. All beverages are brewed from natural tea leaves and fresh milk.



地址 臺南市山上區南洲里 南洲326-7號 No. 326-7 Nanzhou Nanzhou Village, Shanshang Dist. Tainan City



4. 國正食堂 Guo Jheng Diner

招牌菜有:鱔魚麵、炒粿條、虱目魚、傳統螺肉蒜湯等等,讓饕 客們讚不絕口,不僅口感風味獨特有滿滿家鄉味且價格實惠。另 外,國正飯店的滿月油飯秉持古法炒作,不僅香味十足、米粒Q 彈,且料多實在,是臨近各區民眾新生兒滿月油飯首選。

Signature dishes include eel noodles, stir-fried noodles, milkfish, and traditional snail and garlic soup. Gourmets keep coming back for the homestyle cooking at very reasonable prices. Guojheng's Full Month Oil Rice is also cooked in the traditional way. The rich fragrance, springy rice and many ingredients make it the preferred oil rice for local residents celebrating childbirth.

電話 06-5781059

臺南市山上區南洲里103號 No. 103 Nanzhou Village Shanshang Dist.,



5. 越南河粉 Vietnamese Pho

湯底主要是用洋蔥和牛骨燉煮而成,搭配上豐富的配菜 像是豆芽菜、香菜,或是綠色的葉菜類,再搭上牛肉 或雞絲,相當美味,且當地人也當作早餐來享用。 The soup is made from onions and braised ox bones. This is then complemented by bean sprouts, coriander and leafy vegetables then topped off with beef or shredded chicken. Locals also come here for breakfast.

臺南市山上區104號 No. 104 Shanshang dist., Tainan City



6. 港口土魠魚羹

Gangkou Mackerel Stew

最主要的是土魠魚羹麵或米粉,湯頭美味的來源是加入炸酥的扁 魚、魚骨、高麗菜或大白菜熬煮而成,經過熬煮,菜的甜味釋放 到湯裡,放入麵或米粉,再搭配上烏醋做調味,相當美味。 Noodles/Rice noodles with fried Spanish mackerel thick soup is what people come here for. The soup's flavor comes from the fried flat fish, fish bones, cabbage or lettuce. These are allowed to simmer until the soup has captured their full flavor. Just add noodles or rice noodles and black vinegar for a delicious meal.

電話 TEL 06-5783307

地址 臺南市山上區南洲里73號 No. 73 Nanzhou Village, Shanshang Dist.





3. 傻師傅湯包

Sha Shi Fu Soup Dumplings

湯包美味多汁、皮薄、麵Q,且不添加防腐劑,其內餡肉質新鮮。 且加入少許薑調味而成

The soup dumplings are thin-skinned pockets with full of delicious meat juices. The filling is made from fresh meat seasoned with a touch of ginger. All ingredients are free of preservatives.

電話 06-5783110

臺南市山上區南洲里 127-3 號 No. 127-3 Nanzhou Village, Shanshang Dist., Tainan City

7. 清海鮮魚湯

Ching-hai Fresh Fish Soup

每天清晨都會到漁市採買新鮮的海鮮,高湯是用新鮮的魚骨熬成 的湯頭,味道鮮甜,美味可口,招牌菜為肉燥飯及新鮮的魚料 理,使用的魚種有三種,分別為虱目魚、鱸魚及龍膽石斑。 Fresh seafood is purchased from the fish market every morning.

The flavor-filled soup stock is made from fresh fish bones. Signature dishes are braised pork rice and fresh fish cuisine made from milkfish, sea bass, or giant grouper.

臺南市山上區 No.72-2 Nanzhou Nanzhou Village Shanshang Dist.



8. 拉麵館 Ramen

除了拉麵之外,也提供味噌、咖哩和泡菜等許多口味的湯頭和不同 的麵條選擇,香氣十足的麵條,讓享用餐點的饕客們都相當滿足。 In addition to ramen, a variety of different soup flavors such as miso, curry and kimchi as well as noodles are available. The fragrant noodles leave customers feeling quite satisfied.

電話 06-5782887

臺南市山上區178縣道243號 No. 243. County Highway 178, Shanshang Dist., Tainan Cit



該吃哪間好呢? Which one should I try?

小孩子才做選擇… Choosing is for rookies...



9.一品清冰枝店(阿燕姨冰枝店)

Yi-Pin-Ching Ice Shop (Aunt A-Yen's Ice Shop) 店內產品有冰棒、剉冰、四果冰等等,其中兩種招牌冰品是「三

色冰」及「清冰」,「三色冰」是分三次冷凍製作完成的,下層 先充填鴨蛋,中層是巧克力,上層則是牛奶(白美娜);「清 冰」是將切碎後加以熬煮的鳳梨為原料,在冷凍槽內不停的翻炒 直到結為雪花狀為止,與其他地方的雪花冰類似,但口感不同, 那綿密的口感與鳳梨顆粒的香甜層次感絕對讓你無法忘懷。

The menu includes ice blocks, shaved ice, and four-fruit ice. The signature products are "Tri-Colored Ice" and "Clear Ice." "Tri-Colored Ice" is made by freezing three layers together one at a time. The lower layer is duck egg, the middle layer is chocolate, and the upper layer is milk (Pamina condensed milk). "Cleared Ice" is made by dicing pineapples then cooking them. The concoction is then mixed in the freezing vat until it takes on a powdery texture. It is similar to snow ice in other regions but has a different texture. The velvet texture and sweet pineapple chunks will leave

電話 06-5781235

量南市山上區南洲 60 號 No. 60 Nanzhou, Shanshang Dist.

an everlasting impression.



10. K.Fika 啡卡咖啡

K.Fika Coffee Shop

店內的咖啡是特別與烘豆師討論,使用20幾種非洲的阿拉比卡 豆,調配出專屬於K.Fika的味道,注重養生健康的Karen也自製 餐點醬汁,不使用防腐劑及調理包,保證每位客人吃的安全食得 健康,因此店內每道餐點每日皆限量供應,售完為止

The café's coffee is a custom blend that was developed by mixing more than 20 types of Arabica coffee from Africa through discussions with the coffee roaster. Karen believes in health food so she makes her own sauces and uses no preservatives or processed foods to ensure a safe

and healthy meal for every customer. Only a set quantity of each dish is therefore sold by the café each day.

臺南市山上區南洲里6-3號 No. 6-3 Nanzhou Village, Shanshang Dist., Tainan City



吃飽了大滿足!來繼續去下一站吧! Full and satisfied! Let's go to the next stop!



建議一日遊程 **Daytrip Itinerary Recommendations**











轉乘資訊

加入LINE@帳號可以得到很多資訊哦

Adding as Line friends, you could

get further information.

好棒啊!

That's great

Transfer information



假日開行

loliday Rout

Shared bus stop for Mountain Line and Museum Route /Green Line/Orange Line



山上區公所站(山上區178美食街享用午餐)

Shanshang District Office Stop

14:15 搭乘山博行線

南瀛天文園區站(參觀)

16:50 搭乘橘幹線

Board the Orange Line

善化轉運站(市區晚餐)

搭乘台鐵返回台南火車站

Take Taiwan Railway back to Tainan Train Station

Shanhua Bus Station

該站位周邊可租 **Public Bicycle Rental** System station nearby

位於大內零售市場裡,製作豆菜麵已有半世紀之久,麵質軟Q、口

位於大內青果市場旁的「揚帝囍餅蛋糕店」,老闆潘富源先生特 別以大內盛產的酪梨研發出風味獨特的「酪梨酥」,亦研發出芒 果蔓越莓及木瓜酥等多項口味供遊客選擇。

Yang Di Bakery is located next to the Danei Fruit & Vegetable Market. The owner, Mr. Pan Fu-Yuan, has come up with a unique recipe for avocado pastries baked with locally grown avocados. Other in-house inventions include pastries with mango, cranberry

50-Year-Old Noodle Shop

開業逾50年的麵店,雖沒有特殊招牌,但老少皆知,濃濃的古早 味,還有自製的各式滷味一盆盆,香味撲鼻,是外地遊子想念的

Open for business for over 50 years, the noodle shop does not stand out with any conspicuous signs but is known to locals of all age groups for its classic flavors and wide assortments of braised dishes. Often emitting strong aromas, the noodle shop is always dearly missed by those moving out of town for work or studies.

刺仔雞

「刺仔雞」即是以「刺仔」(學名「金合歡」)燉煮雞肉而成,是平埔族

chicken is a chicken stew cooked with sweet acacia (scientific name: Vachellia Farnesiana), a fantastic, nourishing herb known in traditional Chinese medicine to be capable of strengthening bones and muscles and repair internal injuries (e.g., imbalanced

Online traveling consultation service

為擴大旅客服務效能,以便隨地、即時解 決台南旅客的旅途大小事,特地成立 【Tainan visitor info】LINE@帳號。只要 國內外旅客加入群組後,即可以於線上詢 問有關臺南旅遊景點、交通路線、住宿及 美食小吃等各種問題,中、英、日、越4種 語言都能通喔!

Tainan visitor info Line@

專 人 線 上 即 時 服 務

山博行線 Mountain Line and Museum Route

橘幹線 Orange

Tainan visitor info Line@

Customer service has been upgraded with the creation of the "Tainan visitor info" LINE account. The new account will help visitors to Tainan with solving any problems they may encounter during their travels. Domestic and foreign travelers can join the online chat group to ask any questions about Tainan Travel Destinations, Transportation Routes, Accommodation and Cuisine and Snacks. Chinese, English, Japanese and Vietnamese are all supported!



大內區公所周邊景點與美食介紹

Introduction to attractions and food around

石林里彩繪村

Danei District Office

Shilin District Painted Village

作者為了美化社區,在牆面畫下一幅幅童趣彩繪,充滿意境的筆 觸,讓純樸的小農村,頓時成為大小朋友都愛的童心遊樂園。

For the purpose of community beautification, a series of decorative murals were painted on the village walls to convey a dreamy ambience and turn what was originally a rustic farming village into a playground for both children and adults.

大內小賣所

Danei Little Shop

不僅展示酪梨相關產品,還有社區居民手作酪梨創作及大內周邊 旅遊資訊,更是網美網帥必拍照打卡的景點。

Here you will find avocado-related goodies along with hand-made avocado-themed artworks created by residents. Besides offering travel tips for nearby attractions, the Shop has now become a photography hot spot for internet-celebrity wannabes.

Kans Grass along the Banks of Zengwen River

每年秋季(約9-10月),大內橋及二溪景觀大橋下,沿著曾文溪河 床生長的甜根子草盛開,猶如銀白色世界,引人入勝,因而有 「九月雪」美稱。

Every September and October in autumn, kans grass along the banks of Zengwen River under Danei Bridge and Erxi Landscape Bridge is in full bloom, painting its surroundings into a luring world of silver whiteness, thus earning the praise of "September Snow" for the area.

大內豆菜麵

Danei Bean Sprout Noodles

感特佳,不少電視媒體更爭相前來採訪,成為大內區的特色小吃。 In the Danei retailer market, bean sprout noodles have been produced for half a century, popular for their al dente (chewy) texture and delicious taste. Having attracted coverage by the TV media, bean sprout noodles have become a typical snack from

酪梨酥

Avocado Pastry

and papava flavors.

50年麵店

Sweet Acacia Chicken

的傳統菜餚,具有固筋骨、去內傷等功效,為滋補強身的聖品。 A traditional dish from Taiwan's Pingpu tribes, sweet acacia